
Dagsorden for Folketinget Nr. 136

Mødedato: Onsdag den 24. juni 2020

Tidspunkt: kl. 13.00

SPØRGETIDEN STARTER KL. 15.00.

1) Forespørgsel nr. F 66:
Forespørgsel til finansministeren om EU’s
genopretningsfond. (Hasteforespørgsel).
Af Morten Messerschmidt (DF) og Peter Skaarup
(DF).
(Anmeldelse 18.06.2020. Fremme 22.06.2020).
Eventuel afstemning udsættes til torsdag den
25. juni 2020.

2) Besvarelse af oversendte spørgsmål til
ministrene (spørgetid).
(Se dagsordenens næste sider).

FORESPØRGSEL NR. F 66:

Forespørgsel til finansministeren:
Hvad er regeringens forventninger til
forhandlingerne om EU’s genopretningsfond, og
hvorfor fraviger regeringen de krav, den tidligere
har fremsat i offentligheden?
Af Morten Messerschmidt (DF) og Peter Skaarup
(DF).
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SPØRGSMÅL:

1) Til justitsministeren af:
Peter Skaarup (DF):
Kan ministeren oplyse, hvordan det kan lade sig
gøre, at et pakistansk særfly fra Islamabad den
6. juni 2020 kunne få lov at lande i Københavns
Lufthavn og sætte 318 passagerer af, hvoraf
mindst 16 var smittet med covid-19, og kan
ministeren oplyse personernes herkomst og
anerkendelsesværdige formål i Danmark, samt
hvem som traf beslutning om, at flyet måtte
lande i Danmark, og at passagererne kunne gå
gennem kontrollen i lufthavnen uden at blive
testet for covid-19?
(Spm. nr. S 1470 (omtrykt)).

2) Til justitsministeren af:
Eva Kjer Hansen (V):
Hvad skal der til, for at ministeren vil ændre
reglerne, så udenlandske turister kan rejse til
Danmark uden at skulle booke minimum seks
overnatninger?
(Spm. nr. S 1489. Medspørger: Ulla Tørnæs
(V)).

3) Til justitsministeren af:
Eva Kjer Hansen (V):
Hvad skal der til, for at ministeren vil åbne de
resterende grænseovergange mellem Danmark
og Tyskland?
(Spm. nr. S 1490. Medspørger: Ulla Tørnæs
(V)).

4) Til justitsministeren af:
Anni Matthiesen (V):
Hvad er ministerens holdning til, at der er
forskellige retningslinjer på tværs af politikredse
i forhold til afholdelse af kræmmermarkeder
under coronakrisen, f.eks. har politiet den 14.
juni 2020 lukket kræmmermarkedet i Bork Havn,
mens andre kræmmermarkeder har kunnet holde
åbent?
(Spm. nr. S 1497, skr. begr.).

5) Til klima-, energi- og forsyningsministeren af:
Marie Bjerre (V):
Synes ministeren, at Energistyrelsens
basisfremskrivning over udviklingen i salg af
elbiler er tilfredsstillende?
(Spm. nr. S 1486 (omtrykt)).

6) Til sundheds- og ældreministeren af:
Per Larsen (KF):
Hvad er ministerens holdning til systematiske
test af vores ældre- og plejepersonale, så vi
forebygger udbrud af covid-19 på landets
plejehjem?
(Spm. nr. S 1462).

7) Til sundheds- og ældreministeren af:
Per Larsen (KF):
Vil ministeren indkalde til forhandlinger om at
skabe systematiske test af ældre- og
plejepersonalet?
(Spm. nr. S 1463).

8) Til børne- og undervisningsministeren af:
Nils Sjøberg (RV):
Henset til at flere lokale ungdomsuddannelser er
alvorligt trængt i øjeblikket, hvad vil ministeren
så gøre, for at unge i fremtiden ikke skal vælge
ungdomsuddannelser fra på grund af
transporttid eller manglende udbud?
(Spm. nr. S 1493, skr. begr.).

9) Til forsvarsministeren af:
Bent Bøgsted (DF):
Hvad er ministerens holdning til, at Danmark har
brug for en ny forsvarsindustriel strategi, og er
ministeren enig i, at det er en væsentlig
sikkerhedsinteresse for Danmark at have en
stærk og velfungerende dansk forsvarsindustri?
(Spm. nr. S 1476).

10) Til uddannelses- og forskningsministeren af:
Mona Juul (KF):
Hvad agter ministeren at foretage i anledning af,
at et GTS-institut (DHI) for offentlige midler har
udviklet et produkt, der konkurrerer med private
virksomheders produkter, og fortsat
markedsfører dette produkt?
(Spm. nr. S 1468 (omtrykt)).

11) Til erhvervsministeren af:
Kim Valentin (V):
Hvad mener ministeren om at der stadig er
selvstændige og virksomheder, der ikke har fået
svar på deres ansøgning om kompensation fra
hjælpepakkerne?
(Spm. nr. S 1477).
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12) Til erhvervsministeren af:
Mona Juul (KF):
Mener ministeren ikke, at de danske designere
beskyttes bedre ved at etablere et tvistnævn
efter svensk/finsk forbillede, og at et sådant
tvistnævn bør etableres i Danmark?
(Spm. nr. S 1487).

13) Til udlændinge- og integrationsministeren af:
Andreas Steenberg (RV):
Synes ministeren, at det er fair, at en dansk
statsborger efter 30 års ægteskab får udvist sin
hustru til et land, hun ikke har været i i årtier?
(Spm. nr. S 1451, skr. begr.).

14) Til udlændinge- og integrationsministeren af:
Andreas Steenberg (RV):
Hvilke overvejelser gør ministeren sig i
forbindelse med udmeldingen af antallet af
kvoteflygtninge, og er det forventningen, at
Danmark igen vil modtage 500 kvoteflygtninge
årligt i 2020, sådan som der er afsat midler til i
finansloven?
(Spm. nr. S 1488).

15) Til udlændinge- og integrationsministeren af:
Morten Messerschmidt (DF):
Er ministeren enig med sit parlamentariske
støtteparti – Det Radikale Venstre – i, at
danskere skal vise »retsind, lovsind, frisind og
storsind« over for det muslimske bønnekald, og
at muslimsk bønnekald i øvrigt kan
sammenlignes med folkekirkens kirkeklokker?
(Spm. nr. S 1491).

16) Til udlændinge- og integrationsministeren af:
Morten Messerschmidt (DF):
Hvad forventer ministeren at Marrakesh-
erklæringen vil betyde som fortolkningsbidrag til
dansk udlændingepolitik?
(Spm. nr. S 1496).

17) Til udlændinge- og integrationsministeren af:
Nils Sjøberg (RV):
Mener ministeren, at det er rimeligt, at borgere,
som får erkendt, at myndighederne har begået
en fejl ved ansøgningen om opholdstilladelse
eller statsborgerskab i Danmark, kun kan få
sagen genoptaget med anvendelse af nye og
mere restriktive regler end ved den oprindelige
ansøgning?
(Spm. nr. S 1494, skr. begr.).

18) Til beskæftigelsesministeren af:
Hans Andersen (V):
Hvordan vil ministeren sikre, at postnummeret
ikke bliver afgørende for den enkelte persons
mulighed for at få tilkendt seniorpension?
(Spm. nr. S 1495, skr. begr.).

19) Til kulturministeren af:
Kim Valentin (V):
Hvordan forholder ministeren sig til forslaget om
at afmærke historiske monumenter og
mindesmærker med information om, hvordan
fortidens personer opførte sig ud fra nutidens
standarder?
(Spm. nr. S 1478).

20) Til kulturministeren af:
Stén Knuth (V):
Finder ministeren det rimeligt, at de mange
sæsonafhængige selvstændige og kunstnere,
herunder ansatte ved festspil, bliver hårdt ramt
økonomisk af forsamlingsforbuddet, fordi den
nuværende kompensationsmodel tvinger
arrangørerne til at være usolidariske ved at
påkalde sig force majeure, og hvordan agter
ministeren at løse problemstillingen, så de
selvstændige og kunstnerne kan få en rimelig
kompensation for de mange indtægter, som de
kommer til at mangle som følge af regeringens
forsamlingsforbud hen over sommeren?
(Spm. nr. S 1492 (omtrykt)).
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